

## Referat fra Fællesbestyrelsesmøde den 12. april 2022

Afbud: Marianne Lavesen, Jette Kjær, Kurt Kofod i stedet for Diana Larsen, Birthe Aggerbo i stedet for Jack Seiler-Holm.

### Dagsorden

#### 1. Godkendelse af referat fra den 08.03.2022 og 24.03.22

Referatet fra den 8. marts 2022 blev godkendt. Referatet fra ekstraordinært beboermøde den 24. marts 2022 blev godkendt.

#### 2. Orientering om korrespondance og begivenheder

- 20. april – Valgmøde i BL – Kreds 2 – husk at tilmelde Jer (Hvor skal vi lægge vores stemmer).
- 20. april kl. 14.00 – Emma Gads takt og toneteater i - KHS.
- 23. april kl. 14.00 – Åben lørdag – kom og kig på malerier - KHS.
- 24. april kl. 11.00 – Forår i luften – for børn - KHS
- 25. april – Kursus i byggesager – tilmelding via Boliggårdens hjemmeside.
- 25. april kl. 18.30 – Kreativ aften for voksne – KHS.
- 26. april kl. 19.00 – På rumsafari blandt mælkevejens planeter – Live-stream (Fantastiske foredrag og læring) KHS.
- 30. april kl. 18.00 – Fællesspisning – 2 retter for 50,- kr.
- 5. maj kl. 17.30 – Zeinab Mosawi: "Min historie, og hvordan vi kan bygge bro" - KHS.
- 7. maj kl. 11.00 – Gavefabrikken – for børn.
- 17. maj – kl. 19.00 – Foredrag i Laden om Biodiversitet – med Habitats – vigtigt at alle kommer, så bestyrelsen er fælles om at vise, at vi bakker op om projektet. *Anje, kontakter Ulrik om hjælp til at stille stole op*
  
- 24. maj – kl. 17.00 – Boliggårdens ordinære repræsentantskabsmøde i Laden – kl. 17.00 – Mødepligt. Hold øje med indkaldelsen. (Med mad efter mødet)
- 30. maj – kl. 19.00 – Workshops i Laden – om beboerideer og ønsker i forbindelse med indførelse af biodiversitet i Vapnagaard. Regner med, at alle kommer og bakker op om projektet, idet I er tiltænkt, at være sammen med beboere fra Jeres områder under workshopen (som deres tillidsmænd).

### 3. Projekt Biodiversitet – v. Marianne Borchmann og Anje.

- Marianne Borchmann, gav en kort gennemgang af projektet, og opfordrede til at bestyrelse bakker op om foredraget den 17. maj og workshop den 30. maj 2022. Der er mange muligheder, og det er vigtigt at beboerne også er med. Habitas, vil lave screeninger af områder, hvor det er optimalt at lave biodiversitet. Man vil lave nogle markvandring, for at kunne finde mulige steder til biodiversitet. Og man arbejder på, at lave en dag hvor man kan samle/bytte frø.

### 4. Anette fra Kulturhus Syd – informerer.

Anette var syg. Hun bliver inviteret til et andet møde.

### 5. Orientering fra Helhedsplanen

- Der har været affaldsindsamling, der blev indsamlet 56 kg. De har påskejagt, hvor børnene skal finde påskefigurer, rundt på Vapnagaard. Desværre er nogle af figurerne blevet fjernet. Kirsten har meget travlt, der er mange der har søgt om fællesferie. Hun har også travlt med hverdagsrådgivning.

### 6. Nyt fra Udvalgene:

- Tv- udvalget

Stofa, har været på besøg igen. Der var 10 beboere der var forbi.

- Aktivitetsudvalget.

De har holdt møde den 7. april. Der har man besluttet, at aflyse Børneturen i år. De vil også deltage med et indslag til fællesspisningen, hvor de vil være tilstede med popcorn og sluch ice.

Man er i gang med at planlægge Sankthans. Det bliver fra kl. 16 til 19.30.

Der er Børnenes Dag den 4. september, man har bestilt legeredskaberne.

Man er i gang med at planlægge Bal i Laden, det bliver den 8. oktober 2022.

Anje havde fået en forespørgsel om, noget Senior dans. Det vil de tage op, på deres næste møde.

- Grønt udvalg

Der er sendt et referat ud, og hvis man har nogle kommentarer, så kan der gives besked til Anje.

## 7. Orientering fra driften (Ulrik)

- Tagene på Cykelskurene. Hvordan har man tænkt vedligehold af disse – inden vi får en ekstraordinær stor regning på udskiftning af disse.

Ulrik og Marianne, fortalte at de er ved at kigge på hvordan de skal vedligeholdelse. De kommer på sikkert nok på PPV-planen.

- Rengøring af udhængene over opgangene. Hvordan, hvor tit og hvornår?

Ulrik, vil tage det op med driftschefen. Så det evt. bliver en opgave der bliver lagt ud i driften.

- Rensning af Facader. Stuefacaderne bliver nu umiskendeligt grønne. Hvor grønne skal de være før man igen igangsætter facaderensning.

Det er noget, som vil blive lagt ind i PPV-planen – da der nu skal lave 30 års planer. Ulrik, mente ikke, at det er noget der sker lige inden for de næste år.

- Er der indkøbt den maling vi alle kommer løbende efter lige om lidt, når vejret er godt.

Der er købt maling ind.

- "Skilte på cykelstierne" – hvor er vi?

De skulle være lagt på stierne.

- Udsigt til ny driftsleder? *Man forventer, at der først er ansat en ny efter sommerferien.*

Der er afsat 250,000 kr. til at fjerne fnugbrønde foran vaskerierne. Man planlægger, at de i år vil fjerne i område 80, 79 og 74.

Der efterlyses skilte eller piktogrammer om, at hunde skal føres i snor og man skal samles op efter efterladenskaber. Det er noget som, man vil arbejde med den nye driftsleder.

## 8. Forretningsudvalget

- Biodiversitet:
  - i. Vil bestyrelserne stadig bakke op om evt. beboerønsker for egne områder? **Bestyrelsen bakker op.**
  - ii. Vil bestyrelserne omdele opslag i postkasser, om møderne hhv. den 17. og den 30. maj? **Det bakkede bestyrelsen op om.**
  - iii. Vil bestyrelserne deltage i møderne og dermed være en dejlig synlig del af projektet. **Bestyrelsen bakker op.**

- Børnedemokratiet
  - i. Børnenes deltagelse i juni-mødet, der vil de fremlægge et forslag, for bestyrelsen.
- Områdemøder
  - i. Planlægning igangsættes. Christina Job er tovholder, så man bedes meddele til Christina, hvornår møde holdes. Sidste frist til juni-mødet.

## 9. Nyt fra Områderne – ikke sagsbehandling der skal klares af driften

Omr. 81, de har fået fjernet stillads, og der er ryddet pænt op.

Omr.75, planer morgenmad i område den 11. juni. Og de planlægger en områdefest og de vil gerne lave et nyhedsbrev.

Omr. 74, de er i gang med at lave et grillarrangement i området.

## 10. Eventuelt.

Anje orienterede om, at vi "Bestyrelsen tager ikke imod klager".

Trusler, skal meldes til politiet. Også selvom, det kan være svært, det er ikke noget driften tager sig af.

Christina, fortalte om, at man er i gang med at lave en folder, om alt det frivillige og de aktiviteter der foregår på Vapnagaard. Når den er klar, vil de fremlægge det for bestyrelsen.

## 11. Næste møder:

Tirsdag den 10. maj 2022 kl. 17.00 – Tirsdag den 14. juni 2022 kl. 17.00. juli – Sommerferie. Tirsdag den 9. august 2022 kl. 17.00 – Ekstra – ikke fastsat møde om 2023 budgettet. Årsmøde i Laden – Søndag den 18. september kl. 9.00

**Referent**  
**Solgerd Jørgensen**